



ເຢຍລະມັນ ແລະ ອິດສະຕຣາລີ ສະໜອງທຶນ 4,5 ລ້ານໂດລາ ໃຫ້ແກ່ລາວ.



ລັດຖະບານ ສ.ເຢຍລະມັນ ແລະ ອິດສະຕຣາລີ ໄດ້ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນແຫຼ່ງທຶນ ມູນຄ່າທັງໝົດ 4,5 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດແກ່ລັດຖະບານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເພື່ອນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນໂຄງການແຜນງານ, ໂຄງການການເງິນຈຸລະພາກການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນຂອງຜູ້ທຸກຍາກໃນເຂດຊົນນະບົດ AFP ໄລຍະທີ V ໂຄງການດັ່ງກ່າວໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂດຍທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ (ທຫລ) ຮ່ວມກັບອົງການ GIZ ຊຶ່ງໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 9 ພຶດສະພາ 2019 ທີ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໂດຍໄດ້ມີການເຊັນສັນຍາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການລະຫວ່າງ ທຫລ ໂດຍແມ່ນ ທ່ານ ອາລຸນ ບຸນຍິງ ຫົວໜ້າກົມຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ ທຫລ, ອົງການ GIZ ໂດຍແມ່ນທ່ານ ປອ. ໂວຟກັງ ຮັນນິກ (Dr. Wolfgang Hannig) ຜູ້ອຳນວຍການອົງການ GIZ ປະຈຳ ສປປ ລາວ ແລະ ທ່ານ ທອດສະເທັນ ຟຸກສ໌ (Thorsten Fuchs) ຫົວໜ້າແຜນງານໂຄງການ GIZ-AFP ໂດຍການໃຫ້ກຽດເຂົ້າຮ່ວມເປັນສັກຂີພະຍານຂອງທ່ານ ນາງ ວັດທະນາ ດາລາລອຍ ຮອງຜູ້ວ່າການ ທຫລ , ທ່ານ ເຢັນສ ລຸກເຄັນແຮມ (Jens Lütkenherm) ເອກອັກຄະລັດຖະທູດ ສ.ເຢຍລະມັນ ປະຈຳ ສປປ ລາວ, ທ່ານ ຈ່ອງ-ເບີນາລ໌ ຄາຣາສໂກ (Jean Bernard Carrasco) ເອກອັກຄະລັດຖະທູດ ອິດສະຕຣາລີ ປະຈຳ ສປປ ລາວ, ບັນດາທ່ານຜູ້ຕາງໜ້າຈາກອົງການຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.

ໃນຂະນະດຽວກັນນີ້; ຍັງໄດ້ມີການສະຫຼຸບຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ການເງິນຈຸລະພາກການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນຂອງຜູ້ທຸກຍາກໃນເຂດຊົນນະບົດ (MRA- AFP) ໄລຍະທີ IV ໂດຍໄດ້ລາຍງານສະຖານະພາບ ແລະ ຜົນໄດ້ຮັບຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານໂຄງການ ການເງິນຈຸລະພາກໃນເຂດຊົນນະບົດ - ການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນຂອງຜູ້ທຸກຍາກ (MRA-AFP) ໃນໄລຍະທີ IV ສົກປີ 2018-2019 ຜ່ານມາ ແລະ ຍັງໄດ້ປຶກສາຫາລືວາງແຜນໂຄງການ ໄລຍະທີ V ສົກປີ 2019-2021, ປະກອບຄຳເຫັນໃສ່ບັນດາແຜນງານ ແລະ ຂົງເຂດທີ່ເປັນບຸລິມະສິດຂອງໂຄງການໄລຍະທີ V ແລະ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ວຽກງານໂຄງການໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດຕາມແຜນຄາດໝາຍນັ້ນ; ຍັງໄດ້ມີການຄົ້ນຄ້ວາ ແລະ ຕັດສິນໃຈເລືອກທາງເລືອກທີ່ດີທີ່ສຸດທີ່ຈະກ້າວຕໍ່ໄປໃຫ້ມີຄວາມໝັ້ນຄົງ ແລະ ຍືນຍົງຕໍ່ກັບວຽກງານໃນຕໍ່ໜ້ານີ້ ຊຶ່ງຜົນສຳເລັດດັ່ງກ່າວແມ່ນໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກລັດຖະບານ ສ. ເຢຍລະມັນ ແລະ ລັດຖະບານ ອົດສະຕຣາລີ.

ສຳລັບການຊ່ວຍເຫຼືອດັ່ງກ່າວ ຊຶ່ງໃນທ້າຍເດືອນ ມີນາ 2019 ລັດຖະບານ ອົດສະຕຣາລີ ໄດ້ຕົກລົງເຫັນດີເພີ່ມທຶນສະໜັບສະໜູນໃຫ້ແກ່ແຜນງານໂຄງການ ການເງິນຈຸລະພາກການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນຂອງຜູ້ທຸກຍາກໃນເຂດຊົນນະບົດ (MRA- AFP) ໄລຍະທີ V ຈຳນວນ 3.230.000 ໂດລາ (ອົດສະຕຣາລີ) ຊຶ່ງເທົ່າກັບ 2.000.000 ເອີໂຣ; ທຶນສະໜັບສະໜູນຈາກລັດຖະບານ ສ. ເຢຍລະມັນ ໂດຍຜ່ານກະຊວງເສດຖະກິດການຮ່ວມມື ແລະ ການພັດທະນາ (BMZ) ຈຳນວນ 2.000.000 ເອີໂຣ ລວມທຶນສະໜັບສະໜູນທັງໝົດຈຳນວນ 4.000.000 ເອີໂຣ ຫຼື ປະມານ 35 ຕື້ກີບ (4,5 ລ້ານ ໂດລາສະຫະລັດ) ແລະ ໂຄງການ AFP ໄລຍະທີ V ນີ້ໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນໃນເດືອນກຸມພາ 2019 ແລະ ຈະດຳເນີນຮອດເດືອນ ກັນຍາ 2021.

ມາຮອດປັດຈຸບັນນີ້; ໂຄງການດັ່ງກ່າວ, ໄດ້ສ້າງຕັ້ງທະນາຄານບ້ານຫຼາຍກວ່າ 680 ແຫ່ງ ໂດຍຜ່ານອົງການຈັດຕັ້ງສະໜັບສະໜູນເຄືອຂ່າຍ 7 ແຫ່ງ ຊຶ່ງໃນນັ້ນ 98% ຂອງຈຳນວນທະນາຄານບ້ານ ແລະ ດຳເນີນງານຢ່າງມີຜົນກຳໄລ ສາມາດຕອບສະໜອງການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນ ທີ່ສົມເຫດສົມຜົນໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກຂອງຕົນໄດ້ຫຼາຍກວ່າ 150.000 ຄົນ, ມີຫຼາຍກວ່າ 3.000 ບ້ານ ໃນສປປ ລາວ ໄດ້ສະໜອງການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນຜ່ານກອງທຶນບ້ານ, ກອງທຶນເຫຼົ່ານີ້ ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນໂດຍຫຼາຍອົງການຈັດຕັ້ງດ້ວຍຫຼາຍວິທີການ. ດັ່ງນັ້ນ, ຍຸດທະສາດແຫ່ງຊາດແມ່ນມີຄວາມຈຳເປັນຢ່າງຮີບດ່ວນ ເພື່ອຕອບສະໜອງຮູບແບບການດຳເນີນງານທີ່ເປັນມາດຕະຖານ ແລະ ບົດຮຽນຕ່າງໆ ທີ່ສາມາດຖອດຖອນໄດ້ຈາກການດຳເນີນໂຄງການການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນຂອງຜູ້ທຸກຍາກ ສາມາດນຳໃຊ້ເປັນແມ່ແບບສຳລັບການດຳເນີນງານໄດ້.

ທ່ານເອກອັກຄະລັດຖະທູດແຫ່ງ ສ.ເຢຍລະມັນ ປະຈຳ ສປປ ລາວ ໄດ້ກ່າວຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍ ທຫລ ທີ່ໄດ້ດຳເນີນງານມາຮອດປັດຈຸບັນຢ່າງມີໝາກຜົນດີ; ການປັບປຸງການເຂົ້າເຖິງການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນ ແມ່ນມີຄວາມຈຳເປັນທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ເຮັດຄຽງຄູ່ກັບການຍົກລະດັບຄວາມຮູ້ຜູ້ຖານທາງດ້ານການເງິນ ແລະ ການປົກປ້ອງຜູ້ຜາກເງິນ ແລະ ສະໜັບສະໜູນໃຫ້ ທຫລ ໃນການຮັບປະກັນຄວາມພະຍາຍາມໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນຂົງເຂດວຽກງານດັ່ງກ່າວນີ້.

ທ່ານເອກອັກຄະລັດຖະທູດ ອົດສະຕຣາລີ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ໂຄງການ AFP ໄດ້ປະຕິບັດໜ້າທີ່ອັນສຳຄັນ ໃນການສົ່ງເສີມການເສີມສ້າງພະລັງທາງດ້ານເສດຖະກິດຂອງແມ່ຍິງ ແລະ ສະໜັບສະໜູນໃຫ້ທຶນງານໂຄງການ ແລະ ທຫລ ຈຶ່ງສຸມໃສ່ຄວາມຍືນຍົງໃນໄລຍະຍາວຂອງການບໍລິການທະນາຄານບ້ານ ແລະ ສ້າງຍຸດທະສາດແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບກອງທຶນບ້ານໃຫ້ສຳເລັດ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຍຸດທະສາດດັ່ງກ່າວ: “ທະນາຄານບ້ານໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າ ສາມາດປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນເປົ້າໝາຍພັດທະນາເສດຖະກິດທີ່ຍືນຍົງ ແລະ ຮອບດ້ານຂອງລັດຖະບານແຫ່ງ ສປປ ລາວ. ແມ່ຍິງ, ໂດຍສະເພາະໃນຂົງເຂດຊົນນະບົດ ສາມາດປະກອບສ່ວນຢ່າງໃຫຍ່ຫລວງຕໍ່ເປົ້າໝາຍນີ້ ຖ້າຫາກວ່າເຂົາເຈົ້າໄດ້ຮັບໂອກາດ ແລະ ທັກສະຕ່າງໆ ເພື່ອເຂົ້າໄປມີສ່ວນຮ່ວມຢ່າງເຕັມສ່ວນໃນກິດຈະກຳການດຳເນີນທຸລະກິດ – ມັນເປັນສິ່ງທີ່ດີທີ່ທາງໂຄງການ ມີເປົ້າໝາຍທີ່ຈະບັນລຸໃຫ້ໄດ້ໃນສິ່ງດັ່ງກ່າວນີ້”.

ທ່ານ ຮອງຜູ້ວ່າການ ທຫລ ໄດ້ກ່າວສະແດງຄວາມຂອບໃຈມາຍັງທຶນງານຊ່ຽວຊານຂອງໂຄງການ ການເງິນຈຸລະພາກໃນເຂດຊົນນະບົດ - ການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນຂອງຜູ້ທຸກຍາກ (AFP) ທີ່ໄດ້ສຸມໃສ່ປະຕິບັດວຽກງານຢ່າງຕັ້ງໜ້າ; ພິເສດ ສະແດງຄວາມຮູ້

ບຸນຄຸນຢ່າງສູງມາຍັງລັດຖະບານ ສ. ເຢຍລະມັນ ແລະ ອົດສະຕຣາລີທີ່ໄດ້ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນໃນຫຼາຍໆດ້ານບໍ່ວ່າຈະເປັນດ້ານທຶນຮອນ , ການປະກອບ ແລະ ຕິດຕັ້ງອຸປະກອນຮັບໃຊ້ໃນຂົງເຂດການເງິນຈຸລະພາກ ທັງຢູ່ໃນຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ, ລວມທັງການຄັດເລືອກຊ່ຽວຊານຜູ້ທີ່ມີຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດມາຊ່ວຍຖ່າຍຖອດບົດຮຽນ ປະສົບການໃຫ້ແກ່ພະນັກງານຂອງ ທຫລ, ບັນດາສະຖາບັນການເງິນ; ຫວັງວ່າໂຄງການນີ້ ຈະໄດ້ຮັບການສືບຕໍ່ຊ່ວຍເຫຼືອຈາກລັດຖະບານ ສ.ເຢຍລະມັນ ແລະ ອົດສະຕຣາລີ ຕໍ່ໄປໃນອະນາຄົດອັນໃກ້ນີ້ ເພື່ອຂະຫຍາຍໂຄງການໄປຍັງແຂວງເປົ້າໝາຍອື່ນໆທີ່ເຫັນວ່າເໝາະສົມ.

ຂ່າວ-ພາບ: ຮັດສະໝີ ດວງສັດຈະ

ຢູ່ເມືອງລາວ ໃຊ້ເງິນກີບລາວ ຊາດລາວກ້າວໄປ